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BR.0002.2.2013 

 
Protokół Nr XXXI/2013 

sesji Rady Gminy Czerwonak, 
która odbyła się w dniu 21 lutego 2013 r. 

 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.15 (z powodu problemów technicznych), a zakończono o godzinie 
19.40. Z ustawowego składu Rady Gminy Czerwonak liczącego 21 radnych w obradach wzięło 
udział 20 radnych (nieobecny usprawiedliwiony Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak); lista 
obecności stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Sekretarz, Radca Prawny, Skarbnik, 
Dyrektor Przedsiębiorstwa Inżynieryjno-Budowlanego MELIOPOZ Janusz Gdowski, Sołtysi, 
Przewodniczący Zarządów Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXX sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf cen i opłat dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 

terenie Gminy Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie utworzenia Spółki Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 
8. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2013 rok i przedłożenie sprawozdań z 

działalności komisji w 2012 roku. 
9. Uchwała w sprawie ustalenia kierunków działania dla Wójta Gminy Czerwonak mające na celu 

wsparcie oraz promowanie pozytywnego wizerunku rodzin wielodzietnych zamieszkałych na 
terenie Gminy Czerwonak. 

10. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 
sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 
 Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił się z wnioskiem, aby w pkt 7 dotyczącym utworzenia 
spółki nie podejmować uchwały, a przedyskutować temat. Wójt wyjaśnił, że gmina nie odstępuje 
od tworzenia spółki, odkłada tylko w czasie. 
 Przewodniczący Klubu Radnych Lepsza Gmina Wojciech Skrzekut zwrócił się z wnioskiem 
klubu o zdjęcie z porządku obrad pkt 7 dot. uchwały w sprawie utworzenia Spółki Gminne 
Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. Jednocześnie klub 
zwraca się z prośbą o dokładne wyliczenia odnośnie powołania nowej spółki. 
 W związku z powyższymi wnioskami Wiceprzewodniczący Rady zaproponował zmianę 
treści pkt 7, który otrzymuje brzmienie: Debata na temat utworzenia Spółki Gminne 
Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Ponadto Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zwrócił się o wprowadzenie do porządku 
obrad: 
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- uchwały w sprawie upoważnienia Wójta do ustalania cen za usługi w obiektach gminnych w 
punkcie 8, 
- informacji na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi w pkt 11. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Zmieniony porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXX sesji. 
4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf cen i opłat dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 

terenie Gminy Czerwonak. 
7. Debata na temat utworzenia Spółki Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 
8. Uchwała w sprawie upoważnienia Wójta do ustalania cen za usługi w obiektach gminnych. 
9. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2013 rok i przedłożenie sprawozdań z 

działalności komisji w 2012 roku. 
10. Uchwała w sprawie ustalenia kierunków działania dla Wójta Gminy Czerwonak mające na celu 

wsparcie oraz promowanie pozytywnego wizerunku rodzin wielodzietnych zamieszkałych na 
terenie Gminy Czerwonak. 

11. Informacji na temat złożonej interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zamknięcie sesji. 
 
Ad.3. Przyjęcie protokołu XXX sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie protokół XXX sesji. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Protokół został przyjęty 19 głosami, 
przy 1 wstrzymującym się. 
 
Ad.4. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Czerwonak na 2013 r. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę: 
- na wniosek Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska tworzy się nowe zadanie 
inwestycyjne pn. „Wykonanie wewnętrznej instalacji gazowej – Koziegłowy ul. Gdyńska 17” w 
kwocie 30 000 zł; 
- w związku ze zdjęciem z porządku obrad uchwały w sprawie utworzenia spółki wnioskuje się o 
zwrócenie kwoty 100 000 zł do budżetu na zmniejszenie deficytu. 
 Następnie Skarbnik przedstawiła wszystkie zmiany do budżetu zawarte w projekcie 
uchwały. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
  Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
autopoprawkami. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została 
przyjęta 19 głosami, przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Ad.5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła projekt w/w uchwały. Skarbnik 
poinformowała, że projekt uchwały został przygotowany zgodnie z nowym rozporządzeniem w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami, 
przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf cen i opłat dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 
terenie Gminy Czerwonak. 
 Uzasadnienia projektu uchwały dokonał Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk. Wyjaśnił, że 
gmina zwróciła się o opracowanie ekspertyzy na temat prawidłowości sporządzenia taryfy. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
przeanalizowała projekt uchwały i po wysłuchaniu wyjaśnień Zastępcy Wójta Tomasza 
Stellmaszyka zaopiniowała pozytywnie. 
 Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń powiedział, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 18 głosami, 
przy 2 wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad.7. Debata na temat utworzenia Spółki Gminne Przedsiębiorstwo Wodociągowe Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, że nowo utworzona spółka początkowo zajmie się tylko 
obsługą administracyjną natomiast techniczną trzeba będzie zlecić. Utworzenie spółki gminnej 
spowoduje, że będzie ona uzyskiwać od gminy zlecenia bezprzetargowo i będzie można liczyć 
amortyzację. Podkreślił, że nie są znane jeszcze koszty jej funkcjonowania. Ponadto Wójt 
przewiduje możliwość powołania wspólnej spółki dla 5 gmin, która będzie realizowała zadania 
konkurencyjne dla firmy Aquanet. 
 Dyrektor Przedsiębiorstwa Inżynieryjno-Budowlanego MELIOPOZ Janusz Gdowski 
przedstawił prezentację dot. działalności spółki Meliopoz. Prezentacja zawiera strukturę 
zatrudnienia, wyposażenie techniczne oraz realizacje inwestycji. Prezentacja stanowi załącznik nr 
5 do protokołu. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał o wysokość kwoty jaką nowa spółka 
musiałaby płacić za dzierżawę majątku (sieć, stacje) należącego do firmy Meliopoz. 
 Dyrektor odpowiedział, że koszty te są obliczane od wielkości wyprodukowanej wody. 
Trudno na dzień dzisiejszy powiedzieć jakie byłyby to koszty, będą one przedmiotem negocjacji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zapytał z czego wynika wzrost długości sieci w ciągu 
pięciu lat o ponad 20% przy przyroście mieszkańców mniejszym niż 10%. Ponadto zapytał też, czy 
spółka jest zabezpieczona na wypadek suszy. 
 Dyrektor odpowiedział, że wynika to z tego, iż budownictwo mieszkaniowe jest bardzo 
rozproszone często oddalone od źródła wody dlatego trzeba ponosić duże nakłady na budowę 
odcinków sieci wodociągowych, aby te tereny zasilić. Dyrektor poinformował, że wszystkie sprawy 
formalno-prawne zostały uporządkowane i w chwili obecnej Kicin, Czerwonak, Annowo, Potasze, 
Owińska i Promnice mogą wydobywać rocznie 1 mln 080 tys. m3 wody, liczba odbiorców obecnie 
obsługiwana przez Spółkę Meliopoz to 12 700 osób. Dyrektor wyjaśnił, że spółka jest 
zabezpieczona natomiast nie w przypadku ekstremalnym (długotrwałej suszy). 



4 

 

 Radny Leszek Lesiczka zapytał, czy powstanie nowej spółki nie wpłynie na podwyższenie 
ceny wody. 
 Wójt Mariusz Poznański odpowiedział, że należy to tak przeprowadzić, aby mieszkańcy nie 
odczuli zmiany, aby woda była tańsza jak w firmie Aquanet. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja 
negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia spółki. Nie przedstawiono 
biznesplanu, ponadto komisja zwróciła uwagę, że 100 tys. zł to kwota zbyt mała na utworzenie 
spółki. Zdaniem komisji należy rozmawiać na temat powołania spółki, ale nie w takiej formule. Na 
wiele pytań komisja otrzymała zbyt ogólne odpowiedzi. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, poinformował, że zgadza się ze stanowiskiem 
Komisji Budżetu i Finansów oraz Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej – również był przeciw 
powołaniu spółki wodociągowej w aktualnej sytuacji. 

Radny Zbigniew Hornik zapytał o koszty wynagrodzeń pracowników. 
 Dyrektor wyjaśnił, że wzrost zatrudnienia wynikał z potrzeb obsługi sieci wodociągowych i 
jest związany z aktualną sytuacją jaka wystąpiła w związku z budową kanalizacji sanitarnej. 
Dyrektor przeprosił odbiorców za awarię jaka miała miejsce w styczniu br. w związku z wykryciem 
bakterii coli na sieci wodociągowej, które dostały się poprzez przerwane rury podczas prac 
wykonywanych przez firmę realizującą budowę kanalizacji sanitarnej. 
 Radny Jacek Sommerfeld zapytał jakie argumenty przemówiły za wyborem spółki z 
ograniczoną odpowiedzialnością. Zapytał, czy jest rozważana możliwość powołania 
samorządowego zakładu budżetowego. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk odpowiedział, że utworzenie zakładu budżetowego 
nie jest brane pod uwagę, gdyż w jego skład wchodzą środki budżetu gminy. 
 Wiceprzewodniczący Piotr Picyk dokonując podsumowania debaty powiedział, że 
rozproszona zabudowa prowadzi do wzrostu kosztów, które ponosimy wszyscy płacąc więcej za 
wodę. Wiceprzewodniczący Rady, Przewodniczący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej 
poinformował, że klub negatywnie zaopiniował projekt uchwały w sprawie utworzenia spółki 
gminnej. 
 
Ad.8. Uchwała w sprawie upoważnienia Wójta do ustalania cen za usługi w obiektach gminnych. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonała Sekretarz Joanna Kowalczyk-Chudy. 
Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 17 radnych z 17 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami 
przy 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy na 2013 rok i przedłożenie sprawozdań z 
działalności komisji w 2012 roku. 
 Wójt Mariusz Poznański zaapelował do Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, aby komisja 
włączyła się w akcję prowadzoną przez Ministra Edukacji Narodowej dotyczącą pójścia 
sześciolatków do szkół. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak, odnosząc się do 
wypowiedzi Wójta, poinformowała, że na majowym posiedzeniu komisji zostanie omówiony 
temat wyników rekrutacji dzieci do przedszkoli, natomiast sierpniowe posiedzenie komisji będzie 
dotyczyło zmian w organizacji pracy przedszkoli. Na chwilę obecną Przewodnicząca komisji nie 
wie w jaki sposób komisja mogłaby przyczynić się do zwiększenia ilości dzieci sześcioletnich w 
szkołach. Przewodnicząca komisji zaznaczyła, że w ubiegłym roku Gmina Czerwonak doskonale 
przygotowała warunki do przyjęcia dzieci sześcioletnich do klas pierwszych. Przewodnicząca 
komisji zaapelowała do radnych, aby rozmawiali z mieszkańcami na temat korzyści przyjęcia 
dzieci sześcioletnich do pierwszej klasy szkoły podstawowej. 
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 Radna Tatiana Kędziora podkreśliła, że argumentem przemawiającym za pójściem dzieci 
sześcioletnich do szkoły jest pomoc psychologiczno-pedagogiczna na terenie szkoły, której 
brakuje w przedszkolach. 

Nie było uwag do pozostałych planów pracy. 
Plany pracy komisji stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

 
Ad.10. Uchwała w sprawie ustalenia kierunków działania dla Wójta Gminy Czerwonak mające na 
celu wsparcie oraz promowanie pozytywnego wizerunku rodzin wielodzietnych zamieszkałych na 
terenie Gminy Czerwonak. 

Uzasadnienia projektu uchwały dokonał radny Jacek Sommerfeld. Radny podziękował za 
pomoc w przygotowaniu projektu Wiceprzewodniczącej Rady Przewodniczącej Komisji 
Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renacie Walerych, Sekretarz Joannie Kowalczyk-
Chudy, Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji Agacie Kaniewskiej. 

Radna Daniela Jankowska-Bachor poinformowała, że nie jest przeciwna proponowanym 
zniżkom, ale nie zgadza się z użytymi sformułowaniami w uzasadnieniu. Zdaniem radnej 
wyznaczone kierunki działań dla Wójta są ogólne. Według radnej projekt uchwały został 
przygotowany w krótkim czasie, aby mógł być szybko uchwalony. Radna zwróciła uwagę, że karty 
dużych rodzin funkcjonują przy fundacjach i stowarzyszeniach. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak powiedziała, że radni nie 
dysponują rozeznaniem potrzeb rodzin wielodzietnych i kosztami wynikającymi z wprowadzenia 
Karty Dużej Rodziny. Zdaniem Przewodniczącej komisji temat ten jest niezwykle ważny, ale i 
nośny społecznie. Według radnej wprowadzanie dodatkowych obciążeń finansowych dla gminy 
związanych z programami należy dobrze przemyśleć. 

Pan Jerzy Stępień (mieszkaniec przybyły na sesję) podkreślił, iż jest to istotna inicjatywa 
dla społeczności lokalnej, ale należy zastanowić się czy rzeczywiście jest na tyle istotna, że 
przyczynia się do poprawy warunków życiowych rodzin wielodzietnych. Zwrócił uwagę, że karty 
dla rodzin wielodzietnych funkcjonują przy fundacjach i stowarzyszeniach. Zadał pytanie 
uchwałodawcom czy wiedzą jaka liczba osób i rodzin mogłaby podlegać temu programowi. 
Podkreślił, że nie dyskredytuje projektu. 

Pomimo kilku upomnień Pan Jerzy Stępień prowadził dyskusje z radnymi i został mu 
odebrany głos. 

Radny Robert Maciejewski poinformował, że w jednej z gazet codziennych przeczytał, że 
Warszawska Izba Skarbowa zakwalifikowała wszelkie ulgi jako przychód, od którego będzie 
naliczany podatek. Jednak Ministerstwo Finansów wydało opinię, że tego rodzaju ulgi nie będą 
opodatkowane. 

Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa, Polityki Społecznej i Zdrowia Renata Walerych 
odniosła się do pytań następująco: 
- pierwotny projekt uchwały został bardziej szczegółowo rozpisany. Z uwagi na to, że Rada Gminy 
może wyznaczyć Wójtowi kierunki działania, zapis uchwały został sformułowany ogólnie; 
- zgodnie z przyjętym założeniem program jest skierowany do rodzin wielodzietnych 
posiadających troje i więcej dzieci do ukończenia 18 roku życia lub do ukończenia nauki w szkole 
ponadgimnazjalnej; 
- zdementowała, że karty funkcjonują wyłącznie przy fundacjach i stowarzyszeniach. Są miasta w 
Polsce, w których karta funkcjonuje w strukturach urzędów miast; 
- nie chodzi o to, aby wydawać duże kwoty z budżetu, ale o to, aby do programu włączały się 
instytucje i firmy oferujące zniżki dla rodzin wielodzietnych. 
 Radny Jacek Sommerfeld wyjaśnił, że przedłożony projekt uchwały jest uzupełnieniem 
wniosków do budżetu. Powołał się na §7 Kierunków działań wspierających i promujących 
pozytywny wizerunek rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie Gminy Czerwonak „Duża 
Rodzina” (dokument stanowi załącznik do projektu uchwały), który określa, że szczegółowe 
zasady funkcjonowania karty zostaną opracowane przez Wójta. Zgodnie z uzyskanymi danymi z 
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lat 2011-2012 na terenie gminy mieszkają 252 rodziny i około 1 350 osób (liczba osób została 
zaokrąglona do 1 500). Radny zwrócił się z prośbą o przyjęcie uchwały. 
 Zdaniem Wójta Mariusza Poznańskiego zaproponowane rozwiązanie jest rozwiązaniem 
niekonstytucyjnym, ponieważ nie można finansować dzieci dojeżdżających z Czerwonaka tylko 
autobusami PW Transkom. W Koziegłowach są dzieci, które autobusami firmy Transkom nie będą 
dojeżdżać do Poznania. Wójt złożył wniosek formalny dotyczący zapisu w §7 Kierunków działań 
wspierających i promujących pozytywny wizerunek rodzin wielodzietnych zamieszkałych na 
terenie Gminy Czerwonak „Duża Rodzina”, który powinien otrzymać następujące brzmienie: 
„Środki niezbędne na realizację instrumentów o których mowa w §3 pokrywane są z budżetu 
Gminy Czerwonak do wysokości środków zagwarantowanych w danym roku budżetowym”. Wójt 
zwrócił uwagę na to, że z uwagi na nałożenie nowego obowiązku konieczne jest przypisanie 
obowiązków danemu pracownikowi. Wójt zadał również pytanie, co się stanie, jeśli w połowie 
roku budżetowego skończą się środki przewidziane na ten cel. Zdaniem Wójta w uzasadnieniu do 
projektu uchwały powinna zostać podana analiza liczby rodzin w gminie. Wójt liczył na to, że przy 
opracowywaniu projektu uchwały, radni będą pracować z Gminnym Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej oraz innymi gminnymi instytucjami i dopiero po dokładnej analizie powstanie Karta 
Dużej Rodziny. Zdaniem Wójta najlepszym rozwiązaniem byłoby zebranie i uzupełnienie 
wszystkich elementów, którymi zajmuje się GOPS, GOK „Sokół” i CRKF „Akwen”. 
 Radny Jacek Sommerfeld, odnosząc się do wypowiedzi Wójta, wyjaśnił, że przygotowanie 
projektu było poprzedzone wieloma spotkaniami z kierownikami jednostek. Radny objaśnił, że 
dzieci dojeżdżające z Koziegłów (w przyszłości z Kicina) będą objęte zniżkami komunikacji 
poznańskiej w wysokości 95% dla młodzieży uczącej się z rodzin wielodzietnych (4 i więcej dzieci). 
 Radny Wojciech Skrzekut potwierdził to, co mówił radny Jacek Sommerfeld odnosząc się 
do wypowiedzi Wójta odnośnie niekonstytucyjnego zapisu. Zaproponował, aby taki rodzaj biletu 
został wpisany do regulaminu PW Transkom. 
 Radna Maria Libera wyraziła wątpliwość odnośnie zasadności głosowania, ponieważ Wójt 
zasygnalizował, że zapis w projekcie uchwały jest niekonstytucyjny. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk przypomniał, że projekt otrzymał aprobatę Radcy 
Prawnego Urzędu Gminy i zamknął dyskusję. 
 Radna Ewa Banaszak zapytała na jakiej podstawie Wiceprzewodniczący Rady zamyka 
dyskusję podczas, gdy uchwała budzi kontrowersje. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk wyjaśnił, że dyskusja na sesji trwa już 45 minut, a 
poza tym było wystarczająco dużo czasu, aby projekt uchwały został omówiony na posiedzeniach 
poszczególnych komisji. Przekazał, że uchwałę poprze, choć ma mieszane uczucia – z jednej 
strony popieramy wielodzietność, z drugiej strony wielu młodych ludzi jest bez pracy. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały wraz z 
poprawką zgłoszoną przez Wójta Mariusza Poznańskiego. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych 
z 19 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 13 głosami przy 5 przeciw i 1 wstrzymującym się i 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.11. Informacja na temat interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 

Radny Marek Pietrzyński przedstawił problem nieodśnieżonej ul. Poznańskiej w Kicinie. 
Radny Wojciech Skrzekut poinformował, że napisał do Zarządu Dróg Powiatowych w tym 

temacie i otrzymał informację, że w związku z brakiem środków finansowych, chodnik nie 
zostanie odśnieżony. Podziękował Urzędowi Gminy za odśnieżenie chodnika. 

Wójt Mariusz Poznański poinformował radnych, że mogą zwrócić się do Rady Powiatu z 
zapytaniem dlaczego zabrakło środków na odśnieżanie. 

Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak wyjaśnił, że chodnik przy ul. Poznańskiej w Kicinie 
odśnieżały osoby, które zostały skierowane przez sąd do prac na rzecz gminy. Zastępca Wójta 
poinformował, że Wydział Zarządzania Drogami robił wszystko, aby odcinki gminne były 
odśnieżone. 
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Interpelacja wraz z odpowiedzią stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.12. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy 
między sesjami Rady Gminy Czerwonak. 

Radny Janusz Andrzejewski zwrócił się z następującymi pytaniami dotyczącymi Wydziału 
Urbanistyki i Gospodarki Gruntami: 
- jakie były przesłanki nieskorzystania z prawa pierwokupu dla działki nr 7/24 położonej w 
Annowie; 
- jakie były okoliczności zawarcia aktu notarialnego dotyczącego działki 424/26, obręb Potasze w 
ramach rozliczeń za niezapłacone opłaty adiacenckie. 
 Radny Janusz Andrzejewski zgłosił uwagi: 
- odnośnie zapisu w pkt 4 – procedura albo trwa albo jest zawieszona; 
- odnośnie pkt 5 (mpzp wsi Kliny) – na posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Budownictwa, które odbyło się w listopadzie 2012 r., uzyskał informację, że Urząd Gminy 
analizuje czy w zakresie tych planów, które są opracowywane, jest możliwość kontynuowania 
prac. Radny poprosił o wyjaśnienie sytuacji. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk, odpowiadając na pytanie radnego, wyjaśnił, że: 
- odnośnie pkt 5 – nie ma wyznaczonego terminu rozprawy i w związku z tym planowana jest 
kontynuacja prac nad mpzp Czerwonak-Koziegłowy, Kliny; 
- nie skorzystano z prawa pierwokupu ze względu na brak środków finansowych. 
 Wójt Mariusz Poznański: 
- akt notarialny – nastąpiła wzajemna rekompensata – kwestia obowiązku wykupienia dróg i opłat 
adiacenckich. 
 Radny Wojciech Skrzekut zapytał kiedy Straż Gminna będzie korzystała z fotoradarów. 
 Radna Wiesława Fedder zwróciła uwagę na to, że zostały wydane środki na fotoradar w 
celu zwiększenia bezpieczeństwa, ale nie widać, aby Straż Gminna korzystała z fotoradaru. Radna 
zapytała również kto naprawi palisadę na chodniku przy ul. Topolowej w Koziegłowach. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak odpowiedział, że kontrola prędkości za pomocą 
fotoradaru będzie prowadzona od wiosny. Natomiast palisada zostanie naprawiona w pierwszej 
kolejności przez sprawcę uszkodzenia, a jeśli nie uda się go ustalić – naprawą zajmie się gwarant. 
Zastępca Wójta poinformował, że inwestycja na ul. Topolowej nie została jeszcze zakończona, 
ponieważ zostaną jeszcze zamontowane poręcze. Zastępca Wójta odniósł się również do pytania 
radnego Marka Pietrzyńskiego, które zostało zadane na poprzedniej sesji i dotyczyło kanalizacji. 
Podczas spotkania uzgodniono z inwestorem, że zostanie przekazany audyt stanu inwestycji. 
Harmonogram (kiedy i jaka ulica zostanie zrealizowana) powstanie na kolejnym spotkaniu. 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.13. Wolne głosy i wnioski. 
 Sołtys Marek Smykowski zapytał dlaczego firmie Metro Recykling (zakład produkcji paliw 
alternatywnych z odpadów) wydano decyzję stwierdzającą brak potrzeby przeprowadzania oceny 
oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko, podczas gdy w przypadku innych firm 
przeprowadzenie takiej oceny było konieczne. W rezultacie proces może się toczyć bez udziału 
społeczeństwa. 
 Radny Andrzej Moczulski zwrócił uwagę na to, że na terenie byłej Pressty są już dwie 
„śmierdzące” spółki, a w Promnicach jest ujęcie wody, akweny wodne, las oraz osiedle 
mieszkalne. Radny wyraził zdziwienie stanowiskiem Urzędu Gminy, Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego, Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Radny Andrzej Moczulski jest 
zaniepokojony, że tereny gminy powoli przekształcają się w zagłębie śmieciowe. 
 Radny Wojciech Skrzekut został poproszony o podziękowanie Straży Gminnej za akcję 
wyławiania sarny przy ul. Okrężnej w Czerwonaku. Radny poinformował o działającym klubie 
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komputerowym na os. 40-lecia PRL w Czerwonaku oraz zaprosił na zajęcia z rehabilitantem, które 
będą odbywać się w salce dla pań na os. 40-lecia PRL. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera wyraziła niezadowolenie z 
powodu formy prowadzenia sesji przez Wiceprzewodniczącego Rady Piotra Picyka. Radna nie 
zgadza się z opinią Wiceprzewodniczącego Rady, że Komisja Budżetu i Finansów nie pracowała na 
posiedzeniu. Zdaniem radnej komisja, której jest Przewodniczącą, pracuje rzetelnie. Kiedy mówiło 
się o zarezerwowaniu środków w budżecie na 2013 r. komisja wielokrotnie dyskutowała na ten 
temat. W obecnym projekcie uchwały dot. Karty Dużych Rodzin nie było mowy o zwiększeniu 
środków finansowych. Radna poinformowała, że od początku była przeciwna karcie. Zagłosowała 
„za” tylko dlatego, że wszystkie wnioski do budżetu były głosowane blokowo. Zdaniem radnej 
należało poświęcić więcej czasu na dyskusję podczas sesji w temacie Karty Dużych Rodzin. Radna 
Maria Libera zwróciła uwagę na to, iż nominacja do nagrody Super Samorząd 2012, którą 
otrzymała Gmina Czerwonak wraz z Lepszą Gminą, jest dużym sukcesem. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk podziękował za krytyczną uwagę i przeprosił jeśli 
ktoś poczuł się urażony odebraniem głosu. Jednak zwrócił uwagę na to, że wiele osób (w tym 
radni) wielokrotnie wyrażało niezadowolenie ze zbyt długich sesji. Zwrócił też uwagę, że godzina 
rozpoczęcia sesji nie ma znaczenia dla długości dyskusji – w poprzedniej kadencji sesje 
rozpoczynały się o godzinie 9.00 i często trwały 5-6 godzin; ma wrażenie, że im mniej 
przeładowany program sesji, tym wiele osób pozwala sobie na przydługie wypowiedzi. Dlatego 
podczas prowadzenia przez niego sesji będzie ograniczał zbyt długie dyskusje. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk nie widzi zagrożenia w związku z firmami, o których 
mówił sołtys Marek Smykowski i radny Andrzej Moczulski. 
 Zdaniem radnego Andrzeja Moczulskiego nie mówi się jakie odpady będą służyły do 
produkcji. 

Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk wyjaśnił, że zgodnie z obowiązującymi przepisami, 
śmieci nie mają prawa jechać do żadnego zakładu.  
 Radny Jacek Sommerfeld podziękował radnym, którzy głosowali za przyjęciem Karty 
Dużych Rodzin oraz powiedział, że uspokaja tych, którzy głosowali przeciw. Radny poinformował, 
że od marca w siedzibie Zarządu Osiedla Leśnego, będzie dyżurował dzielnicowy. 
 Radny Leszek Lesiczka podziękował Zastępcy Wójta Eugeniuszowi Chałupniczakowi za 
ułatwienie dojazdu do szkoły w Kicinie. Zwrócił się z pytaniem w jaki sposób Gmina Czerwonak 
panuje nad sytuacją związaną z kanalizacją. W imieniu Stowarzyszenia Len i Sołectwa Kicin 
zaprosił na spotkanie dotyczące firmy Bros, które odbędzie się 28 lutego br. o godz. 19.00 w 
Janikowie. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak, odpowiadając na pytanie radnego, 
poinformował, że w najbliższą środę będzie ustalony harmonogram naprawy dróg. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk przedstawił radnym informacje: 
- w dniu 25 lutego br. o godz. 14.00 odbędzie się szkolenie z funduszu sołeckiego; 
- w dniu 25 marca br. o godz. 15.00 odbędzie się szkolenie z zakresu procedury opracowania i 
uchwalania studium i planów miejscowych, które będzie prowadził prof. Marek Szewczyk; 
- Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zdecydował, że następna sesja odbędzie się wyjątkowo 
w środę 20 marca br. o godz. 9.00. 
 
Ad.14. Zamknięcie sesji. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk zamknął XXXI sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Monika Grzebielucha 
Izabela Lesiecka 


